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Sjenica - Evropska unija i Vlada
[vajcarske podr`ale su brendiranje tri
tradicionalna poljoprivredna proizvo-
da po kojima je Pe{tersko-sjeni~ka vi-
soravan poznata, {to }e osim garanci-
je kvaliteta, omogu}iti i ve}u konku-
rentnost na tr`i{tu. 

Donatori su, preko razvojnog progra-
ma Evropski PROGRES, obezbedili teh-

ni~ku pomo} pri izradi neophodnih stu-
dija i elaborata koji su potrebni da se za-
{titi ime porekla sjeni~ke stelje, (su{ene
ov~etine), dok su dve mlekare iz Sjenice,
„Lav“ i „Beni komerc“ stekle status ovla-
{}enog korisnika za sjeni~ki kravlji sir, a
sjeni~ko preduze}e „Turkovi}“ sertifiko-
vano kao ovla{}eni korisnik za proizvod-
nju sjeni~ke jagnjetine, saop{tava ova or-

ganizacija. O~ekuje se da }e vi{e od 500
uzgajiva~a ovaca sa Pe{tera uz registraci-
ju za{ti}enog imena porekla sjeni~ke ste-
lje, podi}i njenu vrednost za skoro 20 od-
sto, a sa~uva}e se ume}e i ve{tina u izra-
di koja se vekovima prenosi sa starijih
generacija na mla|e, navodi se u saop{te-
nju Evropskog PROGRES-a. S. D.
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Evropski PROGRES poma`e brendiranje sjeni~ke stelje, kravljeg sira i jagnjetine

Za{ti}eni proizvodi bli`i evropskom tr`i{tu

Odr`ane konsultacije o promenama Zakona o nacionalnim savetima nacionalnih manjina

Podeljeni stavovi ve}nika BNV
Javna rasprava u Novom 
Pazaru: U BNV „za“ i „protiv“ 
zakonskih izmena

Novi Pazar - Ministarstvo dr-
`avne uprave i lokalne samou-
prave u Novom Pazaru organi-
zovalo je razgovore o Nacrtu za-
kona o izmenama i dopunama
Zakona o nacionalnim savetima
nacionalnih manjina. Rasprava
je pokazala duboku podeljenost
me|u ve}nicima Bo{nja~kog na-
cionalnog ve}a (BNV).

Za Ahmedina [krijelja, sa li-
ste „Za bo{nja~ko jedinstvo“ Su-
lejmana Ugljanina i ~lana radne
grupe za izradu nacrta ovog za-
kona, predlo`ene izmene i do-
pune „predstavljaju dva koraka
unazad u odnosu na postoje}e
stanje, odnosno uni`avanje i
unaza|ivanje ste~enih prava na-
cionalnih manjina“. Prema
[krijelju, predlo`ene izmene
predstavljaju „kontinuitet poli-
tike ove Vlade Srbije, koja kon-
stantno uni`ava prava nacional-

nih manjina“. Dodaju}i da nije-
dan njihov predlog nije uva`en,
on je najavio da ovaj Nacrt za-
kona ne}e imati podr{ku BNV,
„jer ovakvim re{enjima Vlada
Srbije zatvara vrata Bo{njacima
da u okviru sistema re{e bilo ko-
je pitanje“.

Ve}nici liste „Za Bo{njake,
Sand`ak i muftiju“, me|utim, po-
dr`avaju ovaj dokument. To je re-
kao Mustafa Feti} i ocenio da }e
kroz njega na kvalitetan i transpa-
rentan na~in biti uokviren rad sa-
veta. „Dosada{nji zakon imao je
odre|enih propusta, koji su bili
skloni zloupotrebi vidljivoj prili-
kom izbora za organe nacional-
nih saveta. Verujem, da }e ovim
izmenama i dopunama to biti
promenjeno i da }e, pre svih, Bo-
{njaci biti predstavljeni na kvali-
tetan na~in“, rekao je Feti}. S. N.
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Svetlucanje
Do`ivesmo i to. Nije nas iznenadio sneg u decembru. Taman je pao kad

mu je vreme. Kako bi druga~ije zanovetali o vremenskim prilikama. Kad
greje ne valja. Kad stegne minus, ne valja. Ni vreme nije vi{e {to je nekad
bilo. Dobro je {to nije poledilo, posebno zbog onog mosta preko Ra{ke.
Dve godine graditelji poku{avaju da premoste reku. Nije bio dovoljno vi-
sok, pa mu konstrukciju u poku{aju odnela poplava. Novim projektom, ta-
man toliko je visok da vodena bujica ne mo`e da „dojari“ do njega. Opet
ne valja, strmo i visoko sa obe strane. Kad ga te{ko savladavaju voza~i, te-
{ko }e i pe{aci kad stegne mraz. Opet, projekat i opet neko ulep{avanje
kapitalnog infrastrukturnog objekta. Za ~u|enje je, gra|ani su u pravu.
Niko ne ugro`ava demokratiju, graditeljske ambicije i napore zaslu`nih i
samoprogla{enih zaslu`nih za lep{i grad. Strmo i visoko, a na svakom }o-
{ku psi lutalice. Nikako ne polazi za rukom navatavanje lutaju}ih ~etvoro-
no`aca, a ujedi im poskupeli. Ovi na{i ujedaju skuplje nego u ostalim de-
lovima dr`ave. Em, se na strmini i visini proklizava, em, vreba skupi ujed.
A svetla ima i nema. U toku su stalno neodlo`ni radovi. Valjda }e sve biti
zavr{eno do kraja sedmice. Kako neodlo`no da se popravljaju bandere kad
treba da zasvetluca novogodi{nja rasveta. Ba{ smo se tek privikli da }emo
u novo leto bez estrade. E, ne bi valjalo da se priviknemo i bez novogodi-
{nje rasvete. Kako bi druga~ije videli svetle}e irvase, Deda Mraza, sanke,
bombone i ostale slatki{e.  S. N.

Sjenica- Evropska unija i Vlada [vaj-
carske podr`ale su brendiranje tri tradi-
cionalna poljoprivredna proizvoda po
kojima je Pe{tersko-sjeni~ka visoravan
poznata, {to }e osim garancije kvaliteta
potro{a~ima, proizvodima dati dodatu
vrednost i bi}e konkurentniji na tr`i{tu.
Donatori su, preko razvojnog programa
Evropski PROGRES, obezbedili tehni~-
ku pomo} pri izradi neophodnih studi-
ja i elaborata koji su bili potrebni da se
za{titi ime porekla sjeni~ke stelje, (su{e-
ne ov~etine), dok su dve mlekare iz Sje-
nice, „Lav“ i „Beni komerc“ stekle status
ovla{}enog korisnika za sjeni~ki kravlji

sir, a sjeni~ko preduze}e „Turkovi}“ ser-
tifikovano kao ovla{}eni korisnik za pro-
izvodnju sjeni~ke jagnjetine, saop{tava
ova organizacija. 

O~ekuje se da }e vi{e od 500 uzgaji-
va~a ovaca sa Pe{tera uz registraciju za-
{ti}enog imena porekla sjeni~ke stelje,
ovog prepoznatljivog specijaliteta u re-
gionu, podi}i njenu vrednost za skoro
20 odsto, a sa~uva}e se ume}e i ve{tina
u izradi koja se vekovima prenosi sa sta-
rijih generacija na mla|e, navodi se u sa-
op{tenju Evropskog PROGRES-a. „Na
posebna svojstva i kvalitet ovog proizvo-
da, pored kvalitetne sirovine, ov~ijeg
mesa i tradicionalne tehnologije proiz-
vodnje, zna~ajan uticaj imaju i op{te ka-

rakteristike podneblja, posebno specifi~-
ni klimatski uslovi podru~ja op{tina Sje-
nica i Tutin, a to su temperatura, vla-
`nost, vetrovi. To stelju ~ini jedinstve-
nim proizvodom ovog kraja,“ objasnio
je Slavi{a Dumi} iz Udru`enja „Sjeni~ko
jagnje“.

Sjeni~ke mlekare „Lav“ i „Beni ko-
merc“, kao ovla{}eni korisnici ve} za-
{ti}enog sjeni~kog kravljeg sira, mo}i
}e da potvrde autenti~nost svojih pro-
izvoda markicama koje izdaje Zavod za
izradu nov~anica i kovanog novca i
o~ekuju se da }e sa sertifikacijom vred-
nost sira porasti bar za pet odsto, a po-

tra`nja i do 30 odsto - jer je sad kvalitet
i zvani~no garantovan. Iz preduze}a
„Turkovi}“ iz Sjenice, sada sertifikova-
nog proizvo|a~a sjeni~ke jagnjetine,
ka`u da }e sertifikacija tako|e doprine-
ti promociji podru~ja Pe{tersko-sjeni~-
ke visoravni, jer, kako isti~u, vezu izme-
|u proizvoda, mesta i ljudi treba sa~u-
vati, a potro{a~e zainteresovati za kva-
litet koji je proistekao iz geografskog
porekla, kao spoja tradicije i specifi~no-
sti odre|enog mesta.

- Proizvodi sa za{ti}enom geograf-
skom oznakom, su zaista specifi~ni, i za
njih se obi~no ka`e da su to proizvodi sa
dodatom vredno{}u, a sve vi{e ljudi
spremno je da plati tu razliku u ceni, re-

kla je Frida Bauman, stru~njakinja za
ov~arstvo i kozarstvo i konsultantkinja
Evropskog PROGRES-a za za{titu geo-
grafskog porekla. Prema njenim re~ima,
na~in nastajanja, pripremanja ili izrade
proizvoda sa oznakom geografskog po-
rekla sertifikacione ku}e redovno kon-
troli{u i prate, pa sertifikat dobijaju sa-
mo oni koji ga i zaslu`e.

- Jugoisto~na i jugozapadna Srbija
imaju mno{tvo proizvoda koji svojom
tradicijom i kvalitetom zaslu`uju bolje
mesto na doma}em i stranim tr`i{tima.
Za{tita geografskog porekla je na~in da
to mesto i zauzmu, a sada je odgovor-

nost na proizvo|a~ima da ispo{tuju de-
finisane procedure i standarde, te se na-
damo u dogledno vreme pove}aju pro-
izvodnju i prihode, rekao je Grem Tin-
dal, menad`er Evropskog PROGRES-a.
Aktivnosti Evropskog PROGRES-a,
programa koji doprinosi odr`ivom raz-
voju ju`ne i jugozapadne Srbije, Evrop-
ska unija i Vlada [vajcarske podr`ava sa
24,46 miliona evra. Program ima za cilj
da oja~a lokalnu administraciju, stvori
povoljnije okru`enje za razvoj infra-
strukture i privrede kao i pobolj{anje
sprovo|enja politika u oblasti socijalne
inkluzije. Aktivnosti na terenu sprovodi
Kancelarija Ujedinjenih nacija za pro-
jektne usluge (UNOPS). S. D. 

Prijepolje - Za trinaestu sednicu
Skup{tine op{tine Prijepolje, koja je
zakazana za danas, predsednica Sta-
na Markovi} predlo`ila je osam ta~a-
ka dnevnog reda. Prve dve su vezane
za bud`et, odnosno ostvarivanje pri-
hoda i rashoda i kori{}enje sredsta-
va teku}e bud`etske rezerve u odno-
su na plan za devet ovogodi{njih me-
seci i predlog izmene odluke o bu-
d`etu, odnosno rebalans koji }e biti
tre}i tokom ove godine.

Odbornici }e razmotriti i izve{taj
o toku sprovo|enja postupka likvi-
dacije Javnog preduze}a za odr`ava-
nje lokalnih puteva koje je osnovano
pre godinu dana, da bi Skup{tina op-

{tine opozvala tu odluku jer nije bilo
nikakvih uslova da takvo jedno pred-
uze}e rentabilno posluje. Osnivanja
ovog javnog preduze}e bila je jedna
od varijanti posle zakonom odre|e-
nog roka da se transformi{u direkci-
je za izgradnju kakvo je bilo i Javno
preduze}e Direkcija za izgradnju
Prijepolje. Na dana{njem zasedanju
bi}e razmatran izve{taj o realizaciji
godi{njeg programa poslovanja JKP
„Lim“ i predlog izmena tog progra-
ma za ovu godinu. Odbornici }e ima-
ti priliku da se upoznaju i sa investi-
cijama i funkcionisanjem ustanova
obrazovanja u {kolskoj 2016/2017.
godini. I. H. D.

Berane - Lokalni izbori u Berana-
ma bi}e odr`ani 4. februara naredne
godine, odlu~io je predsjednik Crne
Gore Filip Vujanovi}. „Raspisujem iz-
bore za odbornike u Skup{tini op{ti-
ne Ulcinj i Skup{tini op{tine Berane.
Izbori }e se odr`ati 4. februara 2018.
godine. Ova odluka stupa na snagu
danom dono{enja, a objavi}e se u
‘Slu`benom listu Crne Gore’ i u ‘Slu-
`benom listu Crne Gore - op{tinski
propisi’“, saop{teno je iz kabineta Vu-
janovi}a. U Beranama vlada koalicija

„Zdravo Berane“, koju ~ine SNP i DF,
partije koje su opozicija na republi~-
kom nivou. „Zdravo Berane“ u lokal-
noj Skup{tini op{tine ima tanku ve}i-
nu od samo jednog odbornika. Ova
koalicija ima 18, a DPS Mila \ukano-
vi}a, koja vlada na republi~kom ni-
vou, ima 17 odbornika. Predsjednik
op{tine Dragoslav [}eki} (SNP) je ta-
ko|e iz koalicije „Zdravo Berane“.
DPS Mila \ukanovi}a vjeruje da }e se
na predstoje}im izborima vratiti na
vlast i u Beranama. C. D.

Osam ta~aka dnevnog reda:
Odbornici SO Prijepolje

Danas sednica Skup{tine op{tine Prijepolje

Odbornici o 
rebalansu bud`eta

Izbori u Beranama
4. februara

Evropski PROGRES poma`e razvoj poljoprivrede na Pe{teri

Za{ti}eni proizvodi bli`i
evropskom tr`i{tu 

Nadaleko poznati po mesu i proizvodima
od mesa i mleka: Zimska ishrana ovaca

Novi Pazar - Novopazarski KUD „Ras“ sutra }e, u Koncertnoj dvorani
Kulturnog centra, odr`ati tradicionalni koncert. Pore ovog, nastupi}e i fol-
klorni ansambli iz Kraljeva i Kragujevca. Oni }e se predstaviti sa 14 koreo-

grafija. KUD „Ras“ }e izvesti i tri koreografije premijerno. Ovo je i prilika da
publika oceni {ta su folklora{i postigli izme|u dva decembarska koncerta.
Ovaj ansambl je formiran pre ~etrnaest godina i ima 165 ~lanova. S. N. 

Godi{nji koncert KUD „Ras“
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Novi Pazar - Most preko reke Ra{ke u
naselju Jalija zavr{en je na vreme. Pred-
uze}e za puteve „Novi Pazar put“ je is-
po{tovalo rok i most je trebalo da bude
predat na upotrebu polovinom novem-
bra. Kad je posao zavr{en, ispostavilo se
da mora na „korekciju“. Lokalna samo-
uprava je, upravo, raspisala tender za iz-
radu projektno-tehni~ke dokumentaci-
je „za uklapanje konstrukcije sa pristup-
nim saobra}ajnicama sa obe strane re-
ke“. Ovo je neophodno da se uradi, jer je
stepen nagiba mosta visok, pa su voza~i
automobila imali problema prilikom
uklju~enja na ulicu.

Ina~e, tehni~ki prijem ovog objekta
jo{ nije izvr{en. Na samom mostu ne}e
biti korekcija, ali }e se raditi na saobra-
}ajnicama sa njegove obe strane. Ovaj
most je ovogodi{nji infrastrukturni obje-
kat i povezuje centar grada sa magistral-

nim putem Ra{ka-Novi Pazar-Ribari}e i
poslovnom zonom u tom delu grada.
Kamen temeljac za ovaj most postavljen
je krajem novembra 2015. godine, a po-
lo`ili su ga potpredsednici Vlade Srbije
Rasim Ljaji} i Zorana Mihajlovi}. 

Most je trebalo da bude zavr{en do 1.
maja 2016. godine, ali su radovi bili brzo
obustavljeni po nalogu nadle`ne repu-
bli~ke inspekcije, jer projekat, koji je pre-
dala gradska uprava, nije bio u skladu sa
zaklju~kom o vodnim uslovima. Novi
problemi nastali su pro{le godine u ma-
ju, kada su ovo podru~je zahvatile po-
plave. Vodena bujica je odnela deo kon-
strukcije i gradili{te je od tada pa sve do
po~etka avgusta ove godine bilo napu-
{teno. U novom usagla{enom projektu
Republi~ka direkcija za vode zahtevala

je da se most podigne vi{e „kako bi is-
pod mogla da proti~e ve}a koli~ina vode
i time se spre~i ponovno ru{enje“. To je
ura|eno, ali je ura|ena i revizija re~nog
korita, jer su se sada, uporedo, radili i re-
konstrukcija re~nog korita i nadograd-
nja koja treba da spre~i izlivanje u slu~a-
ju porasta vodostaja. Odgovaraju}a re-
{enja prona{li su stru~njaci Instituta „Ja-
roslav ̂ erni“ i JP „Putevi Srbije“.

Radovi na izgradnji nastavljeni su
po~etkom avgusta ove godine i novopa-
zarsko Preduze}e za puteve ispo{tovalo
je rok da sve poslove zavr{i do 1. novem-
bra ove godine. Most je dug 22 i {irok 7
metara. Ima dve kolovozne trake i dve
pe{a~ke staze. Sredstva za njegovu iz-
gradnju, 23,6 miliona dinara, obezbedi-
la je Vlada Srbije.  S. Novosel

petak, 8. decembar 2017. III

Ovaj prilog sufinansira grad Novi Pazar

NOVI PAZAR DANAS AKTUELNO

BDZ POSTALA SPP 
Petnjica - Bo{nja~ka demokratska zajednica (BDZ) u Crnoj

Gori, promijenila je ime na sjednici Skup{tine stranke, odr`anoj
nedavno u Petnjici i sada se zove Stranka pravde i pomirenja. Za
predsjednika je ponovo izabran Hazbija Kala~. Kako je saop{teno
iz ove stranke, na sjednici je izabran Glavni odbor, Nadzorni od-
bor i Sud ~asti. „Promjenom imena ova stranka je zadr`ala svoja
programska na~ela prema kojim se te`i pravednoj vlasti, smanje-
nju konflikata i pomirenju me|u narodima na na{em zajedni~-
kom `ivotnom prostoru“, dodali su oni. C. D.

NASTAVLJEN [TRAJK RT PLJEVLJA
Pljevlja - Zaposleni u Radio televiziji Pljevlja odbili su poziv di-

rektora Dejana Mili~i}a da prekinu {trajk, jer nije ispunjen njihov
osnovni zahtjev - isplata zaostalih zarada. Pozvali su rukovodstvo

RTV Pljevlja da po hitnom postupku prona|e rje{enje, jer }e radika-
lizovati {trajk ako se njihovi zahtjevi ne ispune. Ve}ina zaposlenih je
od 17. novembra u {trajku, jer im nijesu ispla}ene zarade za posled-
njih {est mjeseci. S. D.

REBALANSOM MANJE PARA
Sjenica - Odbornici op{tinskog parlamenta u Sjenici usvojili su

odluku o petom rebalansu ovogodi{njeg bud`eta. Tom odlukom u
op{tinskoj kasi }e biti 22,3 miliona dinara. Smanjenje u bud`etu
obrazlo`eno je nerealizovanjem planiranih zadu`enja, ~ija se reali-
zacija odla`e za slede}u godinu. U 2018. prenose se radovi na infra-
strukturnim objektima Ski-centra @ari, po~etak izgradnje Zelene pi-
jace i dalje zbrinjavanje migranata sme{tenih u sjeni~koj op{tini.

Posle odluke o petom rebalansu bud`eta, ovogodi{nji bud`et u
Sjenici je 902 miliona dinara. S. N. 
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Novi Pazar - Ministarstvo dr`avne
uprave i lokalne samouprave u Novom
Pazaru organizovalo je razgovore o Na-
crtu zakona o izmenama i dopunama
Zakona o nacionalnim savetima nacio-
nalnih manjina. Rasprava je pokazala
duboku podeljenost me|u ve}nicima
Bo{nja~kog nacionalnog ve}a (BNV).

Za Ahmedina [krijelja, sa liste „Za
bo{nja~ko jedinstvo“ Sulejmana Uglja-
nina i ~lana radne grupe za izradu nacr-

ta ovog zakona, predlo`ene izmene i do-
pune „predstavljaju dva koraka unazad
u odnosu na postoje}e stanje, odnosno
uni`avanje i unaza|ivanje ste~enih pra-
va nacionalnih manjina“.

- To je kontinuitet politike ove Vlade
Srbije, koja konstantno uni`ava prava
nacionalnih manjina. Ovaj zakon ne da-
je odgovor ni na jedan problem, a klju~-
ni je pravni status i polo`aj nacionalnih

saveta u pravnom sistemu zemlje, na-
glasio je [krijelj. Dodaju}i da nijedan nji-
hov predlog nije uva`en, on je najavio da
ovaj Nacrt zakona ne}e imati podr{ku
BNV, „jer ovakvim re{enjima Vlada Sr-
bije zatvara vrata Bo{njacima da u okvi-
ru sistema re{e bilo koje pitanje“.

Ve}nici liste „Za Bo{njake, Sand`ak i
muftiju“ podr`avaju ovaj dokument. To
je rekao Mustafa Feti} i ocenio da }e
kroz njega na kvalitetan i transparentan

na~in biti uokviren rad saveta. „Dosada-
{nji zakon imao je odre|enih propusta,
koji su bili skloni zloupotrebi vidljivoj
prilikom izbora za organe nacionalnih
saveta. Verujem, da }e ovim izmenama
i dopunama to biti promenjeno i da }e,
pre svih, Bo{njaci biti predstavljeni na
kvalitetan na~in“, rekao je Feti}. U kon-
sultacijama je u~estvovao i dr`avni se-
kretar u Ministarstvu dr`avne uprave i

lokalne samouprave Ivan Bo{njak, koji
je objasnio da se izmene i dopune odno-
se na depolitizaciju, bolje upravljanje
sredstvima i zaokru`ivanje ovla{}enja
nacionalnih saveta.

- O~ekujemo da dobijemo zakonski
tekst oko koga }emo posti}i maksimalni
kompromis i da ono {to iz njega prois-
tekne bude mogu}e za implementaciju.
Bolje da u ovom trenutku razvoja imple-
mentiramo ne{to {to }e biti prihva}eno
i mogu}e sprovoditi na teritoriji cele dr-
`ave, nego da pravimo neke politi~ke
kompromise koji ne}e mo}i da zadovo-
lje be{ nikoga , naglasio je Bo{njak. On
je prokomentarisao stav ve}nika liste
„Za bo{nja~ko jedinstvo“, poru~uju}i da
nije mogu}e prihvatiti sve sugestije koje
dobijaju, „zato {to poku{avamo da iza-
|emo u susret {to ve}em broju zahteva
koji }e biti uvr{teni u zakonski tekst, a
BNV nije glas ~itavog bo{nja~kog naro-
da i mi ne posmatramo samo jednu ma-
njinu ili odre|enu politi~ku grupaciju“.
„Me|utim, postoji sluh dr`ave da se
prava manjina unaprede i kroz druge si-
stemske zakone, pre svih obrazovanja i
kulture, lokalne samouprave i demo-
kratske participacije, tako da mislim da
}e se BNV svoje zahteve mo}i da kana-
li{e kroz druge delove sistema“, dodao je
Bo{njak. S. Novosel 

Novi Pazar - Ambasador Indonezije
u Srbiji Hari Kandou, sa saradnicima,
bio je u dvodnevnoj poseti Novom Pa-
zaru, a po specijalnoj ̀ elji predsednika
svoje zemlje. Indone`anski ambasador
je o intenziviranju saradnje sa Novi Pa-
zarom razgovarao sa zamenikom i po-
mo}nikom gradona~elnika, Neboj{om
Ravi}em i Nihadom Hasanovi}em.

- Cilj posete je podizanje ekonom-
ske saradnje sa Novim Pazarom, Zbog
toga smo posetili nekoliko najja~ih pri-
vrednika ovde. Kada je u pitanju pro-
sveta i tu `elimo da sara|ujemo i po-

mognemo, pa smo ponudili stipendije
za najbolje srednjo{kolce. Da}u sve od
sebe da saradnja izme|u dve zemlje, sa
posebnim akcentom na Novi Pazar,
posebno u oblasti ekonomije i biznisa,
bude intenzivirana i da da konkretne
rezultate u budu}nosti, naglasio je am-
basador Kandou.

Pomo}nik novopazarskog grado-
na~elnika Hasanovi} ocenio je da je za

ovaj grad izuzetno zna~ajno unapre-
|enje saradnje sa Indonezijom. „Nji-
hovo tr`i{te je interesantno i za Srbi-
ju, ali i za novopazarske privrednike.
S obzirom da su oni jedan od vode}ih
svetskih proizvo|a~a tekstila, eto ide-
alne prilike za saradnju sa na{im tek-
stilcima. O~ekujemo saradnju i u dru-
gim oblastima, posebno u obrazova-
nju i kulturi“, rekao je Hasanovi} na-
kon razgovora sa indone`anskim di-
plomatom.

Delegacija indone`anske ambasa-
de obi{la je nekoliko renomiranih pro-

izvo|a~a tekstila i obu}e. Posetu dele-
gacije Ambasade Indonezije Novom
Pazaru organizovala je Privredna ko-
mora Kraljevo, ~iji je predsednik
Zvonko Tufegd`i} rekao da }e novopa-
zarski proizvo|a~i obu}e, u nared-
nom, periodu prirediti katalog, jer
kvalitetom i koli~inom proizvedene
robe zadovoljavaju mnoga tr`i{ta. 

S. Novosel

Novi Pazar - Do kraja ove sedmice
Bo{nja~ko nacionalno ve}e (BNV) }e
zavr{iti podelu ud`benika na bosan-
skom jeziku u~enicima u sand`a~kim
srednjim {kolama. BNV je obezbedilo
ud`benike matematike sa zbirkom za-
dataka, ~itanke i ud`benike iz grupe
nacionalnih predmeta istorije, likovne

i muzi~ke {kole. Informativna slu`ba
BNV je saop{tila da je projektom obu-
hva}eno 1.091 u~enik prvih razreda
srednjih {kola u Sand`aku i jo{ 300
u~enika vi{ih razreda srednjih {kola u
Sjenici i Tutinu. Raspodela je po~ela od
Medicinske i Ugostiteljsko-turisti~ke
{kole u Novom Pazaru. S. N.

Podela ud`benika na bosanskom jeziku

Odr`ane konsultacije o promenama 
Zakona o nacionalnim savetima nacionalnih manjina

Podeljeni stavovi 
ve}nika BNV

U Skup{tini po~etkom godine 
Dr`avni sekretar u Ministarstvu dr`avne uprave i lokalne samouprave Ivan Bo-

{njak o~ekuje da }e paket zakona vezanih za nacionalne manjine u skup{tinsku
proceduru u}i po~etkom naredne godine. Ministarstvo javne konsultacije o izme-
nama i dopunama Zakona o nacionalnim savetima nacionalnih manjina, organi-
zuje uz podr{ku Misije ORBS u Srbiji i do kraja godine bi}e odr`ane jo{ u Subotici,
Bujanovcu, Petrovcu na Mlavi i u Beogradu.

Poseta {kolama i Fondaciji 
Gosti su posetili i Gimnaziju i Ugostiteljsko-turisti~ku {kolu, gde su prezento-

vali potencijale svoje zemlje, ali i ponovili zainteresovanost da stipendiraju naj-
bolje srednjo{kolce. Posetili su i Fondaciju „Had`i Nad`ija Karabegovi} Agu{evi}“,
kojoj ova ambasada poma`e u humanitarnim akcijama, a finansira}e i izdavanje
knjige „Had`i Nad`ijin put“.

Ambasador Indonezije u Srbiji Hari Kandou u
dvodnevnoj poseti Novom Pazaru

Intenziviranje ekonomske
i privredne saradnje

Ambasador Indonezije u lokalnoj samoupravi 
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Novi most preko reke Ra{ke mora na „uklapanje“

Visok nagib smeta voza~ima
Strmo i visoko nije za vo`nju
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KULTURA

PREMIJERA U ZENICI
Zenica - U prvom zajedni~kom projektu Bosanskog narod-

nog pozori{ta Zenica i Kulturnog centra Novi Pazar, na velikoj
sceni zeni~kog pozori{ta odigrana je premijera predstave „Bojte
se Allaha: Smisao `ivota i smrti ]amila Sijari}a“, ra|ena prema
autorskoj ideji reditelja iz Beograda i kolumniste dnevnog lista
Danas Zlatka Pakovi}a. Predstava je ra|ena pod pokrovitelj-
stvom Ministarstva kulture i informisanja Republike Srbije i gra-
da Novog Pazara. Novopazarska premijera predstave „Bojte se
Allaha: Smisao ̀ ivota i smrti ]amila Sijari}a“ bi}e izvedena u Kul-
turnom centru Novi Pazar 19. decembra.

NOVA NAGRADA LI^INI 
Novi Pazar - Fotografija Irfana Li~ine iz Novog Pazara progla-

{ena je najboljom u kategoriji „@ivot“ na konkursu koji je organizo-
vao Centar za razvoj fotografije i bi}e predstavljena na izlo`bi
„Press Photo Srbija“ koja }e biti otvorena u nedelju u Beogradu.
Li~ini je ovo tre}e priznanje ove godine. Njegova fotografija, pod
nazivom „Senke“, napravljena mobilnim telefonom, po~etkom
ove godine progla{ena za najbolju na konkursu Balkan Photo
Award, a potom je fotografija pod nazivom „Udarac“ izabrana me-
|u 25 najboljih na svetu u izboru specijalizovanog `irija Lens kul-
ture (LensCulture), jedne od najve}ih foto platformi na svetu.
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Prijepolje - Na dvanaestoj sednici
Skup{tine op{tine imenovani su direktori
ustanova i preduze}a koji se finansiraju iz
bud`eta. Posle 24 godine, koliko je proveo
na mestu direktora Muzeja, sa punih 65
godina, Slavoljub Pu{ica je imenovan za v.
d. direktora na godinu dana. Ka`e, po sop-
stvenom zahtevu iako je, po zakonu, mo-
gao da bude imenovan na jo{ ~etiri godine
jer nije ispunjena i druga mogu}nost za
odlazak u penziju, a to su godine sta`a. Na
mesto direktora do{ao je 1994. godine i to
je za prilike, ne samo u Prijepolju nego i
Srbiji. Fenomen, kad znamo kako politi~-
ke strukture lako kadruju, smenjuju i po-
stavljaju svoje favorite. 

- Retki su direktori u Srbiji koji su ceo
svoj radni vek proveli u Muzeju kao {to
sam ja, od svog prvog radnog dana kada
sam kao kustos 1981. zaposlen u Memo-
rijalnom kompleksu „Bo{ko Buha“ na Ja-
buci. Tu sam radio do 1990. godine kada
je osnovan Muzej u Prijepolju. Bilo nas je
zaposleno troje, a osim mene, kao diplo-
miranog istori~ara, ne{to kasnije, zapo-
slena su jo{ dva stru~njaka za muzejsku
delatnost, etnolog Miroslava Ljuji} i arhe-
olog Mile Bakovi}. Kada je rekonstruisa-
na zgrada nekada{nje Ru`dije, velika
zbirka eksponata koju je godinama sku-
pljao profesor Muhamed ̂ elebi} ~inila je
na{u prvu postavku. ̂ etiri godine kasni-
je imenovan sam za direktora i tako do
danas, prise}a se Pu{ica. Kada je imeno-
van, imao je iza sebe 12 godina muzej-
skog rada, poznanstva sa svim zna~ajnim
ljudima vezanim za muzejsku delatnost
sa prostora Jugoslavije. Uneo je novine u
radu i Muzej usmerio ka istra`ivanjima
koja su ovde retko ra|ena. „Imali smo ve-
oma zanimljiv rimski period, potom
srednji vek koji je malo istra`ivan, a jo{
manje otomanski period i austrougarski.
Smatrao sam da Muzej mora pokrenuti
istra`ivanja jer su velike civilizacije osta-
vile veoma bogato kulturno-istorijsko na-
sle|e koje je uglavnom propadalo i nesta-
jalo“, dodaje na{ sagovornik. 

Nova Varo{ - Polaznici Pred{kolske
ustanove „Pa{a i Nata{a“ iz Nove Varo{i
u`ivali su pre nekoliko dana u predstavi
„Prvi susret Ma{e i medveda“. Bio je ovo
nesvakida{nji komad i izvo|enje - uloge
su tuma~ile petogodi{nja Vanja Vasili} i
njena vaspita~ica Dijana Radi{i} koje su
u pozadini velike poluprozirne papirne
table pomerale lutke uz zanimljiv dijalog
osmi{ljen u skladu sa dogodov{tinama
likova iz popularne bajke i crtanog filma. 

Mali{ani su prvi put imali priliku da
pogledaju kako izgleda pravo malo pozo-
ri{te senki, koje spaja emotivno, estetsko
i spoznajno te je tako za decu uzrasta od
tri do pet i po godina prijem~ljivije za
gledanje i razumevanje umetnosti. 

- Ono {to je za odraslog ~oveka glu-
mac, to je za dete lutka. Pomo}u lutke
dete lak{e usvaja znanja, izra`ava i pro-
`ivljava svoje strahove i dileme i spozna-
je svet koji ga okru`uje. Pozori{te senki
je svojevrsno didakti~ko sredstvo koje u
sebi ima razli~ite edukativne potencijale.
Grupa na{ih vaspita~a je pro{la edukaci-
ju i osposobila se da u svom radu koristi
pozori{te senki . Ovo je samo jedna u ni-
zu ovakvih aktivnosti koje }emo izvoditi
u okviru novog specijalizovanog progra-
ma - ka`e direktorka Vrti}a Olgica Mi-
ni}. Ona dodaje da }e predstava biti izve-
dena i za polaznike ove ustanove u seli-
ma Bo`eti}i, Kokin Brod i Akma~i}i. 

Mla|ana Vanja, koja je na delu po-
kazala veliki talenat za glumu, i njena
vaspita~ica Dijana koja podsti~e i ne-
guje njen gluma~ki dar, odu{evili su

svojim umetni~kim prvencem najmla-
|u pozori{nu publiku. Komad su ma-
li{ani propratili sa velikom pa`njom,
unapred se raduju}i novim, sli~nim

aktivnostima, kako na polju dramskog
stvarala{tva, tako i u oblasti u~enja
stranih jezika kroz igru i likovne
umetnosti. R. P. 

Priboj - Od 13. do 15 . decembra, u pri-
bojskom Domu kulture bi}e odr`ane
Limske ve~eri poezije, 45. po redu. I ove
godine mladi pesnici srednjo{kolskog uz-
rasta }e se takmi~iti u poeziji, a pobednik
}e kao nagradu dobiti {tampanje zbirke
pesama. Na ovogodi{nji konkurs stiglo je
48 ciklusa od po pet neobjavljenih pesa-
ma iz 20 gradova Srbije, Bosne i Hercego-

vine i Crne Gore. Najvi{e radova pristiglo
je iz Beograda, 20, iz Valjeva 10, a i iz Pri-
boja su poslata tri rada.

Manifestacija }e po~eti programom
„Portret pesnika“ koji }e biti organizovan
u biblioteci Ma{insko-elektrotehni~ke
{kole, 13. decembra. Drugog dana mani-
festacije, 14. decembra u 13 ~asova u pri-
bojskoj Gimnaziji, odr`a}e se promocija

zbirke pesama „1862.“ pro{logodi{njeg
pobednika Limskih ve~eri poezije Marka
Jovi}a. O pesmama }e govoriti recenzent
knjige Petar V. Arbutina. U ve~ernjem fi-
nalnom programu publici }e se predstavi-
ti pet finalista ~ije je radove odabrao `iri
prof. dr Jasmina Ahmetagi}, predsednik,
prof. dr Svetlana Kalezi} Radovi} i prof.
Bojana Stojanovi} Rosi} kao najbolje.

Prva nagrada je {tampanje zbirke pesa-
ma, druga i tre}a nagrada su knjige u vred-
nosti od 4000 dinara koje obezbe|uju
Gimnazija i Zavi~ajni muzej. Nakon pro-
gla{enja pobednika pribojskoj publici bi}e
prikazan muzi~ki kabare „Cimet i vanila“,
u izvo|enju glumica Jugoslovenskog
dramskog pozori{ta, Vesne Stankovi} i
Milice Janketi}. Tre}eg dana manifestaci-
je, finalisti }e posle prijema kod predsed-
nika op{tine, u pratnji kustosa, posetiti Za-
vi~ajni muzej Priboj . Organizator 45. Lim-
skih ve~eri poezije je Dom kulture „Pivo
Karamatijevi}“, a pokrovitelji su Op{tina
Priboj i Ministarstvo kulture i informisa-
nja Republike Srbije. S. B.

Prijepolje - Obilan sneg koji je padao prvih
dana decembra nije nikoga iznenadio u pri-
jepoljskoj op{tini ali jeste, kao {to je to uobi-
~ajeno, doneo nevolje mnogima, posebno
slu`bama koje su u obavezi da se staraju oko
puteva, elektri~ne energije, vodosnabdevanja
i lekarske pomo}i.

Najkriti~niji lokalni putni pravci su od-
mah o~i{}eni ali je novi sneg ponovo pokre-
nuo ma{ine. Bez struje je bilo oko 2500 do-
ma}instava, najvi{e u prigradskom naselju
Velika @upa, koje ima dosta privrednih obje-
kata, Brodarevu i delu planinske Kamene Go-
re. Zimsko odr`avanje lokalnih putnih pra-
vaca povereno je preduze}ima „Rad Labud“
i „Trgo{ped“ a u udaljenijim mesnim zajed-
nicama za lokalne potrebe anga`uju se me-
{tani. Reakcija je bila efikasna, tako da su o~i-
{}eni i putevi u planinskim selima gde je sne-
ga bilo i do metar visine. Ekipe montera Elek-

trodistribucije iz Prijepolja, uz pomo}
iz drugih distributivnih preduze}a u Zl
skom okrugu, uspele su brzo da otklon
rove na svih 29 trafostanica koliko ih
van napona. 

- Elektrodistrubicija je dobila maks
pomo} od strane javnih preduze}a i l
samouprave koji su pozajmili terenska
tako da je snabdevanje strujom udalje
la u op{tini Prijepolje stabilizovano, r
~lanica Op{tinskog ve}a Mira Bojovi}
`ena za rad mesnih zajednica. Ina~e
naponska mre`a u prijepoljskoj op{t
veoma lo{em stanju, visoka stabla ~etin
daju provodnike, a dotrajale stubove ~
valjuju visoki smetovi, {to ve} godinam
ra ozbiljne probleme u napajanju plan
sela elektri~nom energijom. Na `alos
troprivreda Srbije godinama nije ulaga
vitalizaciju ove mre`e. 

INTERVJU

Glavne glumice sa
mla|anom publikom 

Smotra mladih pesnika: Sa
pro{logodi{nje manifestacije

S

Opstaj
zbo

Limska dolin

Sneg pao

Zanimljiva predstava u novovaro{koj Pred{kolskoj ustanovi 

„Ma{a i medved“ u pozori{tu senki 
Komad deo specijalizovanih programa koji se sprovode u de~jem vrti}u 

U Priboju 45. Limske ve~eri poezije 
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Kako obja{njavate za{to vas nikada
ni jedna vlast nije smenila sa mesta di-
rektora?

- Prijepolje je primer jedne male op-
{tine koja je uvek izdvajala zna~ajna
sredstva za kulturu, pa tako i za rad Mu-
zeja. ^ak bih rekao, izdvajala je i koliko
nije mogla i za 24 godine koliko sam di-
rektor, nikada nije bilo problema sa nov-
cem. Ja sam i za kolege fenomen kad je
re~ o direktorskom mestu ali ja sam bio i
{est godina predsednik Me|unarodnog
komiteta muzeja u Srbiji, dakle u~estvo-
vao sam u kreiranju muzejske struke u
svetu jer ova organizacija ima sedi{te u
Parizu. Isticao sam svuda primer ove op-
{tine koja je mene birala kao nestrana~-
ku li~nost. To je nezamislivo na ovim i ne
samo ovim prostorima. Ostao sam, mi-
slim, pre svega zbog svog stru~nog rada
jer sam dobio sve muzejske nagrade, a
2012. smo bili i jedini Muzej koji je dobio
specijalnu evropsku nagradu. To je vre-
me kada u Beogradu ne rade muzeji.

Kako su politi~ari uticali na vas,
smenjivale su se razne koalicije, svako
je dobijao prostor za svoje kadrove.
Kakve su ustupke tra`ili kako bi ostali
na tom mestu?

- Nisam bio ~lan ni jedne stranke,
nisam u~estvovao u kadrovanju. Da-

nas mislim da bih mnogo vi{e uradio
u struci da nisam bio direktor jer bih
bio slobodniji da se bavim istra`iva-
njima. Nakon 24 godine na ovom me-
stu moram se zahvaliti svim stranka-
ma koje su bile na vlasti i koje su se
najkorektnije odnosile prema Muzeju,
po{tuju}i to {to Muzej radi. Jedino na
{ta nisam mogao da uti~em je zapo-
{ljavanje pojedinih radnika jer sam ja
u svim izve{tajima tra`io da to budu
stru~na lica. 

Koliko sad Muzej ima zaposlenih
muzejskih stru~njaka?

- Ostali smo samo Miroslava i ja. Od
ostalih zaposlenih tu su bibliotekar, {ef ra-
~unovodstva, domar i profesor geografije.
To smatram svojim neuspehom jer nisam
uspeo da obezbedim da ova op{tina ima
muzejske stru~njake: arheologe, etnologe,
konzervatore, istori~are umetnosti. 

Po ugovoru o delu zapo{ljavani su
na odre|eno vreme mnogi.

- Do pre 3-4 godine zaista retko, a on-
da sam i ja kao i ostali morao da iza|em
u susret op{tinskoj politici kad je re~ o
zapo{ljavanju po ugovoru o delu. Re~ je
ipak o povremenim poslovima. 

Imali ste uslov za penziju, pa ipak ste
prihvatili status vr{ioca du`nosti na
godinu dana. Za{to?

- Ispunio sam jedan uslov, a to su go-
dine `ivota ali imam 37 godina radnog
sta`a i po zakonu osniva~ je mogao da
me imenuje na jo{ jedan mandatni pe-
riod. Ali po mom zahtevu imenovan
sam na godinu dana kako bih zavr{io
zapo~ete projekte jer ih novoizabrani
ne bi mogao realizovati. Re~ je o projek-
tu prekograni~ne saradnje sa Bosnom i
Hercegovinom kao i projektu koji rea-
lizujemo sa Arheolo{kim institutom,
vezanim za istra`ivanja Srednjeg Poli-
mlja dr \ur|a Bo{kovi}a obavljena tri-
desetih godina pro{log veka, a ne obja-
vljena. Tako|e }u pripremiti i deo do-
kumenata vezan za obele`avanje osam
vekova Mile{eve za koja nismo ni znali
da postoje u Rusiji, a koja su obezbe|e-
na preko ambasadora Srbije u Moskvi
dr Slavenka Terzi}a. Za sve ovo potreb-
na je bila naredna godina. Spreman
sam, naravno, da pomognem svakom
ko do|e na mesto direktora Muzeja jer
sam siguran da se mo`e na}i kvalitetnih
kadrova, tim pre, {to sada zakon dozvo-
ljava da to ne mora da bude neko usko
stru~an, ve} svi koji su zavr{ili neki od
fakulteta dru{tvenih nauka. Va`no je
samo da se sa~uva kontinuitet u radu,
da se ne izgubi dosada{nji ritam. 

Indira Had`agi} Durakovi}

Nova Varo{ - Malo je kome poznato da
u Novoj Varo{i ̀ ive pripadnici vi{e od 15
nacionalnih manjina, {to je pravo bogat-
stvo, a najgore je da ni oni sami ~esto ni-
su svesni prava koja im jam~e zakon i
Ustav. Zbog toga bi {to pre trebalo iza-
brati lokalni Savet za me|unacionalne
odnose i imenovati Za{titnika gra|ana,
odnosno Ombudsmana. Savet ve} ima-
ju susedne op{tine Prijepolje i Priboj.
Statut op{tine Nova Varo{ ure-
|uje njegov polo`aj, na~in izbo-
ra i nadle`nosti, ali on nikada
nije izabran, dok Ombudsma-
na i nema u Statutu. Izbor Za-
{titnika gra|ana nije obaveza
pa ga trenutno ima svega 19
op{tina, ali ni jedna iz Zlatibor-
skog okruga, mada je njegova
uloga zna~ajna - ka`e Novova-
ro{anin Nenad Ostoji}, jedini
branitelj manjinskih prava u
~ak petnaestak op{tina na teri-
toriji jugozapadne Srbije. 

On podse}a da su, na osno-
vu rezultata poslednjeg popisa ,
zakonski uslov za formiranje
Saveta za me|unacionalne od-
nose stekle 72 jedinice lokalne
samouprave, me|u kojima je i
Nova Varo{. Ovo telo, me|u-
tim, jo{ uvek nije formirano u
gradu na padinama Zlatara.
„Izbor Saveta, ali i Ombudsma-
na su jedan od dokaza demo-
krati~nosti lokalne vlasti, a njihovi osni-
vanje doprinelo bi i ve}oj toleranciji i po-
dizanju kvaliteta `ivota svih gra|ana“,
tvrdi Ostoji} i isti~e da je Savet za me|u-
nacionalne odnose veoma bitno telo jer
razmatra pitanja ostvarivanja, za{tite i
unapre|enja nacionalne ravnopravnosti
, kao i pitanja me|uetni~kih odnosa i
ostvarivanja prava nacionalnih manjina.
„Za{titnik prava gra|ana stara se, pak, o
unapre|enju i za{titi ljudskih sloboda i
prava svih, a ne samo pripadnika nacio-
nalnih manjina. On je i kontrolni meha-
nizam lokalne vlasti i javnih slu`bi i rea-
guje u slu~ajevima povrede prava bilo
kog gra|anina“, ka`e branitelj ljudskih

prava , uz podse}anje da lokalnog om-
budsmana u ovom delu zemlje ima jedi-
no op{tina Tutin. 

Nenad Ostoji} je iz Akma~i}a na
Zlataru, a prava je zavr{io u Kragujev-
cu. On je jedan od 20 branitelja i brani-
teljski manjinskih prava u Srbiji izabra-
nih nedavno me|u prijavljenim diplo-
miranim pravnicima, pripravnicima i
studentima prava. Njihov izbor podr-

`an je u okviru projekta Instituta za
evropske poslove uz podr{ku Ambasa-
de SAD u Beogradu. Mandat branitelja
i braniteljki oro~en je na godinu dana, a
njihova uloga je ve}inom edukativnog i
savetodavnog karaktera.

- Tokom obuke koju smo pro{li usa-
vr{ili smo svoje stru~no znanje, a u na-
rednom periodu radi}emo na realnim
planovima na unapre|enju prava i ve}oj
vidljivosti manjina u lokalnim sredina-
ma, kao i prava svih drugih ranjivih gru-
pa stanovni{tva. Tu je i edukacija {kolske
omladine o zna~aju prava nacionalnih
manjina i ljudskim pravima uop{te - do-
daje Ostoji}. R. Popovi}
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Bijelo Polje - Povodom Me|unarod-
nog dana osoba sa invaliditetom, {ef
UNICEFa u Crnoj Gori Osama Kogali i
ambasadorka SAD Margaret En Uehara
posjetili su Bijelo Polje, op{tinu koja go-
dinama zna~ajno doprinosi izgradnji in-
kluzivnog dru{tva.

Kogali je podsjetio da su djeca sa
smetnjama u razvoju na`alost jo{ uvijek
~esto stigmatizovana {irom svijeta.
„Udru`enim naporima mo`emo da
obezbijedimo da svako dijete sa smet-
njama u razvoju ima {ansu da ostvari
svoj potencijal. Na taj na~in, gradimo
bolji svijet za sve nas“, poru~io je Koga-
li, koji je sa Ueharom posjetio program
Specijalne olimpijade u vrti}u „Du{o
Baseki}“. Nakon dru`enja sa djecom u
bjelopoljskom vrti}u, ambasadorka Ue-
hara je naglasila da je jednak pristup za
djecu sa smetnjama u razvoju moralna

obaveza cijelog dru{tva. „Na{ svijet da-
nas je bogatiji zahvaljuju}i doprinosu
sjajnih mu{karaca i `ena koji su preva-
zi{li svoj invaliditet kako bi napravili
pozitivni uticaj na dru{tvo. Sre}na sam
{to djeca u Bijelom Polju imaju tako
svjetlu budu}nost zahvaljuju}i podr{ci
UNICEF-a, Vlade SAD, roditelja, na-
stavnika i lokalne zajednice“, kazala je
Uehara. Predsjednik Op{tine Aleksan-
dar @uri} potvrdio je odlu~nost lokalne
samouprave da unapre|uje polo`aj dje-
ce u Bijelom Polju. „Moramo da u~ini-
mo da se svi oni osje}aju kao dio dru-
{tva, da to ne bude floskula ili ispunja-
vanje standarda“, kazao je @uri}. Pro-
gram pod nazivom „Mladi sportisti“
namjenjen je djeci uzrasta od tri do os-
am godina. Po~eo je da se sprovodi od
ove godine i do sada je obuhvatio 150
djece sa i bez smetnji u razvoju. C. D. 

Inkluzija djece 
u Bijelom Polju 

Novovaro{anin Nenad Ostoji} - jedini branitelj
manjinskih prava u jugozapadnoj Srbiji 

Razli~itost 
kao bogatstvo 

Mandat godinu
dana: Nenad Ostoji}

Nije iznenadio, ali jeste izazvao 
probleme: Sneg u okolini Prijepolja

Nisam bio ~lan nijedne
stranke: Slavoljub Pu{ica

Slavoljub Pu{ica, v. d. direktora Muzeja u Prijepolju

jao sam kao direktor
og stru~nog rada

na po~etkom decembra pod snegom

o, putevi prohodni 



Promocija novovaro{kog kraja u Kragujevcu 

Zlatar na Sajmu turizma 

Priboj - Na sastanku Udru`enja ma-
linara Priboja, Prijepolja i Nove Varo{i
„Limska dolina“, odr`anom protekle
nedelje u Domu kulture u Priboju, for-
miran je krizni {tab koji je dobio zada-
tak da organizuje proteste i ostale aktiv-
nosti kao bi Vlada Srbije i hladnja~ari
iza{li u susret njihovim zahtevima. Isto
udru`enje je za sutra u 12 sati zakazalo
okupljanje ispred Doma kulture u Pri-
jepolju i najavilo radikalizaciju protesta
blokadom saobra}ajnica. Ovo udru`e-
nje koje ima vi{e od 2000 poljoprivred-
nih proizvo|a~a u prvi plan svojih zah-
teva isti~e otkupnu cenu ovogodi{njeg
roda maline. Tvrde da je ceno garanto-
valo nadle`no Ministarstvo. Oni kao
uzrok niske cene maline navode mono-
pol hladnja~ara koji, kako oni ka`u ,
malinu izvoze po ceni od tri i po evra,
{to je tri puta vi{e od cene otkupa koju

njima pla}aju. „Mi smo predali u poli-
ciju zahtev za organizovanje protesta u
subotu 12 sati, ispred Doma kulture u
Prijepolju. Posle toga }emo odlu~iti ka-
ko }e se protest nastaviti. Tra`imo onu
cenu maline za 2017. godinu koju nam
je ministar poljoprivrede Branislav Ne-
dimovi} obe}ao. 

On je prilikom posete, u Prijepolju iz-
javio je da akontna cena za ovu godinu
160 dinara, a kona~na cena, kako je ta-

da rekao, bi}e utvr|ena sa hladnja~ari-
ma i mo`e i}i do 190 dinara“, rekao je
Vladan Popadi}, potpredsednik Udru-
`enja za na{ list. On je dodao da su hlad-
nja~ari naprasno otkazali dogovoreni
sastanak sa njima, verovatno, kako ka`e
, pod pritiskom monopolista. Malinari
Udru`enja „Limska dolina“ o~ekuju da
}e se protestu pored proizvo|a~a zapad-
ne Srbije, zakazanom u subotu, pridru-
`iti i ostali malinari iz Srbije. S. Bjeli}

petak, 8. decembar 2017.VI

U lokalno zdravstvo 
ulo`eno 80 miliona dinara 

- Op{tina Nova Varo{ i Ministarstvo zdravlja imaju odli~nu saradnju zahvalju-
ju}i kojoj je u proteklih {est godina u lokalno zdravstvo investirano oko 80 mili-
ona dinara, istakao je narodni poslanik iz Nove Varo{i dr Branko Popovi} u svom
prvom obra}anju u Skup{tini Srbije. Novi poslanik , koji je nastavio da obavlja i
funkciju direktora ovda{njeg Doma zdravlja na koju je stupio 2012. godine, ka-
zao je sa skup{tinske govornice da su ta sredstva iskori{}ena za nabavku {est sa-
nitetskih i putni~kih vozila, renoviranje i adaptaciju objekata, otvaranje Slu`be
fizijatrije, rekonstrukciju interne toplane, otvaranje apoteke, izgradnju parking
prostora, kao i za nabavku savremene medicinske opreme. Na dnevnom redu
zasedanja bio je, ina~e, predlog Zakona o medicinskim sredstvima, a u plenar-
noj diskusiji na ovu temu aktivno je u~estvovao i poslanik iz novovaro{kog kra-
ja. Branko Popovi} je, ina~e, na funkciju narodnog poslanika izabran po~etkom
oktobra ove godine i to sa liste SNS. U izjavi za Sand`ak Danas istakao je da }e, iz-
me|u ostalog, nastojati da izgradi nove mostove komunikacije izme|u lokalne
samouprave i resornih ministarstava u Vladi Republike Srbije i drugih dr`avnih
institucija sa sedi{tem u Beogradu. 

Ni{ta od nacionalnog saveta 
Malinari tvrde da je na razgovorima u Vladi Srbije ove godine u septembru bio

postignut dogovor da bude formiran nacionalni savet za malinu koji bi posredo-
vao u dogovoru malinara i izvoznika u procesu carinjenja i izvoza , kao i usagla{a-
vanja otkupnih sa izvoznim cenama. To se, kako ka`u na{i sagovornici, nije desilo,
a izvozna cena, po podacima koji oni imaju, dosti`e ~etiri evra po kilogramu.

Nova Varo{ - Dom zdravlja u Novoj
Varo{i organizovao je akciju besplat-
nih preventivnih pregleda, drugu u
proteklih mesec i po. U ponovljenoj
akciji odziv je bio bolji nego u prethod-
noj, a za osam sati obavljene su ukup-
no 173 laboratorijske analize i preven-
tivna pregleda. Gra|anima ni ovog pu-
ta nije bio potreban uput, a zdravstve-
nom akcijom bili su obuhva}eni i No-
vovaro{ani koji nemaju overenu
zdravstvenu knji`icu. 

- Gra|ani su bili u prilici da im se
odradi ultrazvu~ni pregled abdomena,
laboratorijski test hormona {titne `le-
zde, dok su `ene starije od 40 godina
imale mogu}nost da tokom akcije , bez
zakazivanja, u op{tim bolnicama u
Prijepolju i U`icu obave mamografske
preglede dojke. Odziv je bio solidan, a
rezultati su pokazali da je tokom akci-
je ukupno ura|eno 117 laboratorijskih
analiza, kao i 56 ultrazvu~nih preven-
tivnih pregleda, ka`u u novovaro{kom
Domu zdravlja. Prethodnoj akciji odr-
`anoj sredinom oktobra odazvala su

se, ina~e, 73 Novovaro{anina, a tom
prilikom ura|eno je 37 ultrazvu~nih i
19 ginekolo{kih pregleda, kao i 35 la-
boratorijskih PSA testova na tumor
marker prostate. 

U zdravstvenim ustanovama {irom
Srbije u drugoj po redu preventivnoj

zdravstvenoj akciji pregledano je skoro
27.000 gra|ana. Projekat provere
zdravstvenog stanja nacije iniciralo je
Ministarstvo zdravlja u saradnji sa
okru`nim zdravstvenim centrima. Cilj
ovih aktivnosti je rana dijagnostika i
efikasnije le~enje. Akcijom je bilo ob-
uhva}eno 127 zdravstvenih ustanova
{irom Republike. 

R. Popovi} 

Nova Varo{ - Turisti~ka ponuda no-
vovaro{kog kraja promovisana je na
jo{ jednoj zna~ajnoj sajamskoj manife-
staciji. Re~ je o dvodnevnom Me|una-
rodnom sajmu turizma i seoskog turi-
zma odr`anog u Kragujevcu. 

Grad Kragujevac je ovu najve}u sa-
jamsku manifestaciju u [uma-
diji organizovao devetu go-
dinu za redom, a pod svo-
dom tamo{nje sportske
hale okupilo se preko
stotinu izlaga~a iz zemlje
i inostranstva. Me|u nji-
ma su bili hotelijeri, pred-
stavnici turisti~kih centara,
banjskih le~ili{ta, seoskih do-
ma}instava i vinarija, a dominirale su
nacionalne, regionalne i lokalne turi-
sti~ke organizacije i agencije koje su
predstavile ponudu za zimu

2017/2018. Prirodne lepote zlatarskog
kraja, njegove potencijale, sme{tajne
kapaciteta, kulturno-istorijske zname-
nitosti i gastronomske specijalitete
uspe{no su promovisali predstavnici
Turisti~ko-sportskog centra „Zlatar“ i
to u okviru zajedni~kog {tanda TO

„Regija zapadne Srbije“.
- Kragujev~ani su izuzet-

no zainteresovani za bo-
ravak na Zlataru. Pred-
stavili smo im objedinje-
nu turisti~ku ponudu
novovaro{kog kraja, u

`elji da im na {to celovitiji
na~in pribli`imo ovaj deo

zemlje. Najvi{e smo imali upita
za do~ek Nove godine i aran`mane to-
kom predstoje}e zimske sezone. Inte-
resantno je da su gosti sve vi{e zainte-
resovani da novogodi{nje praznike, os-

im u hotelima i vilama, provedu u se-
oskim doma}instvima i objektima na-
rodne radinosti - ka`e Rosa Jakovlje-
vi}, direktorka novovaro{kog TSC i
menad`erka hotela „Panorame“, uz
podse}anje da su ovda{nji turisti~ki
poslenici i ovu sajamsku manifestaci-
ju iskoristili da uspostave nove i u~vr-
ste neke ranije poslovne veze i kontak-
te od kojih se u perspektivi o~ekuju
konkretniji efekti. 

Zlatarski kraj je i ovog puta u naj-
boljem svetlu predstavljen i brojnim
medijskim ku}ama, a Sajam je bio i
prilika da se razmene znanja i isku-
stva. Manifestaciju su obele`ili brojni
stru~ni i zabavni sadr`aji. Broj poseti-
laca je ove godine bio rekordan jer je
na marginama skupa u hali „[umadi-
ja“ bila uprili~ena i promocija zdrave
hrane i zimnice. R. P.

Pljevlja - Direkcija javnih radova
Crne Gore objavila je tendere za izbor
izvo|a~a radova na izgradnji Prve A
faze Gradske toplane u op{tini Pljevlja
i vr{enju nadzora - saop{teno je iz Ka-
bineta predsjednika op{tine. Predra-
~unska vrijednost radova je 3.800.000
evra sa ura~unatim PDV, a nadzora
150.000 evra, tako|e sa ura~unatim
PDV. Zainteresovani za izvo|enje ra-
dova na izgradnji I A faze Gradske to-
plane ponude mogu predati do 27 , a

za nadzor do 28. decembra. Komisija
za kontrolu javnih nabavki poni{tila je
tender op{tine Pljevlja za izbor izvo|a-
~a radova za gradnju gradske toplane
raspisan u novembru pro{le godine,
nakon ~ega su u lokalnoj upravi odlu-
~ili da tenderski postupak prepuste Di-
rekciji javnih radova. Iz lokalne upra-
ve u vi{e navrata su istakli da je toplana
objekat koji je od vitalnog interesa za
grad, jer po ocjeni stru~njaka, realiza-
cijom tog projekta drasti~no }e se sma-

njiti zaga|enje vazduha u Pljevljima
tokom zimskih mjeseci. Op{tina je
ulo`ila novac u izradu i reviziju projek-
ta, definisala lokaciju, izradila projekat
cjevovoda do glavne podstanice, kao i
cjevovod do Skerli}eve i stvorila sve
preduslove za po~etak izgradnje objek-
ta toplane. Toplana bi trebalo da se
gradi u naselju Radosavac, u industrij-
skoj zoni i radila bi na biomasu. U pr-
voj fazi gradila bi se toplana kapacite-
ta 6,5 megavata. C. D. 

Tokom akcije novovaro{kog Doma zdravlja 

Obavljena 173 pregleda 

Za osam sati odra|eno
117 laboratorijskih 
analiza i 56 ultrazvu~nih
pregleda abdomena

Malinari ne veruju Vladi i najavljuju radikalizaciju protesta

Sutra u podne protest u Prijepolju 

Tender za gradnju toplane 

O~ekuju dolazak malinara iz cele zemlje:
Sa sastanka malinara "Limske doline"

Fo
to:

 G.
 Re

ko
vi}

 

Zajedni~ka promocija Okruga: Sa
{tanda TO „Regija zapadne Srbije“

Najve}e 
interesovanje

vladalo za 
novogodi{nje

aran`mane



Novi Pazar - Iznena|uju}e sa-
op{tenje Upravnog odbora FK
Novi Pazar, dan posle utakmice u
Dobanovcima, u kojem je javnost
obave{tena o odluci da tim istupi
iz Prve lige trebalo bi da na Skup-
{tini kluba, ~ija je sednica naja-
vljena za danas pomerena za po-
nedeljak, dobije verifikaciju. Ni
oni koji su dobro upoznati sa sna-
gom argumenata - ZA, ne mogu
sa sigurno{}u re}i da li }e se osta-
ti pri izre~enom stavu. Skup{tina,
kao najve}i organ kluba, od ispa-
danja iz Super lige nije se sastaja-
la, {to je svojevrsni paradoks, ob-
zirom da je klub i pre i posle toga
prolazio kroz Scile i Haribde. 

Nije bilo sme{no, ve} tu`no,
kada je donedavni predsednik
kluba ]erim [emsovi} prilikom
podno{enja neopozive ostavke
na mesto prvog ~oveka Novog
Pazara rekao da je on ionako bio
predsednik na probi. Na tu funk-
ciju nije izabran, jer lidera kluba

bira skup{tina, a kako se u to vre-
me nije sastajala, to zna~i da on i
nije bio predsednik, pa shodno
tome nije ni mogao, a ni imao ko-
me, da podnese ostavku. Ako je
suditi po poslednjim nastupima
Upravnog odbora, ne ostavlja se
nikakva dilema o onome {to bi
danas moglo da se dogodi. Na
osnovu njih sti~e se utisak da {an-
se da se nastavi prvenstvo nikad
nisu bile manje. Na~in na koji se
odgovorilo biv{im asovima klu-
ba, koji su listom protiv istupanja
iz lige, tako|e, nagove{tava ono
{to bi danas moglo da se dogodi.
Na njihov dobronameran stav,
dodu{e, ne i od svih kriti~ki iska-
zan re~nikom i tonom koji bi se
dopao ~lanovima Upravnog od-
bora, do{ao je direktan, prili~no
o{tar, pa i neo~ekivan odgovor. U
svakom slu~aju, mnogo je indici-
ja koje upu}uju na to da bi pone-
deljak, 11. decembar, mogao da
bude „dan D“ za novopazarskog
prvoliga{a, bilo da se donese od-
luka o nastavku ili odustajanju od
takmi~enja.

A {ta je Novi Pazar pokazao na
terenu, u mo`da i poslednjoj se-
zoni pod ovim nazivom, jer do|e
li do napu{tanja lige to }e vrlo ve-
rovatno zna~iti i rastanak od do-
sada{njeg imena. Finansijski pro-
blemi su toliko duboki da je u
tom slu~aju najlogi~nije da }e se
u novi po~etak krenuti sa novim
imenom i iz neke druge lige.

Dinamo iz Vranja i Metalac
udaljili su se od osmog Novog Pa-
zara ogromnih 15, odnosno 12
bodova. Dogodili se da nastavi
takmi~enje, prvo o ~emu Pazar
mora da razmi{lja je opstanak,
po{to ga od zone ispadanja dele
samo ~etiri boda. Sve ostalo bilo
bi jo{ jedno kico{enje bez pravog
razloga. Realnost je da }e ,,plavi“
na prole}e imati utakmicu manje
na Gradskom stadionu, ali i da
im u goste dolaze, izuzev Sin|eli-
}a, sve ekipe iz drugog, slabijeg
dela tabele. Ne uliva optimizam
podatak da se ove jeseni ba{ pro-
tiv njih mr{avo pazarilo. Izuzme-
mo li poslednju Jagodinu, @ivko-
vi}ev sastav nikoga od dru{tva

koje se nalazi izme|u 9-16. mesta
nije pobedio, dodu{e, nije mnogo
ni gubio, samo od Radni~kog iz
Pirota (1:0) i Be`anije (2:0). [to je
to tako, jedan od razloga je i taj da
se sa njima {est puta sastajao na
gostovanjima.

Da Novi Pazar nema tim za
dva mesta koja vode u elitu neki-
ma je bilo jasno ve} posle prvog
kola, ve}ini nakon tre}ine takmi-
~enja. Pobede pred svojim navi-
ja~ima nad onima koji su se iz-
dvojili dobrim rezultatima, kao
{to su Dinamo, TSC i In|ija, jesu
pokazatelj da ,,plavi“ imaju ja~inu
i za najja~e, ali podatak da je samo
TSC premo{}en sa vi{e od jednog
gola razlike jasno govori da se u
Pazaru, Pazara vi{e niko ne pla{i.

Haos koji vlada fudbalskom i
sudijskom organizacijom ima

udela u tankim rezultatima klu-
ba, ali po{teno treba re}i da ni{ta
manji krivac za pad Novog Paza-
ra nije ni stanje u njemu samom,
kojem se dugo ne nazire kraj. Ne-
ki od rezultata se i mogu pokriti
katastrofalnim su|enjem na {te-
tu Kecapa i drugova, ali samo ne-
ki. U organizacionom smislu ni-
je bilo pomaka, bolje re}i iz jed-
nog suterena si{lo se u drugi, fi-
nansijski isto tako, dok je na tere-
nu to izgledalo za nekoliko nijan-
si bolje nego na ostalim poljima,
ne i toliko da se bez analize, a pri-
ori zaklju~i da je za sve boljke No-
vog Pazara jedini krivac lo{a rea-
lizacija i nedostatak napada~a sa
golgeterskim pedigreom. Ispada
da je sve ostalo bilo odli~no, samo
to nije valjalo. Ne}e biti. U nepre-
stanim ̀ alopojkama zbog nerea-
lizovanja stopostotnih prilika
malo kome je palo na pamet da se
pozabavi istim takvim prilikama
koje su propu{tali rivali.

Osvrnimo se samo na utakmi-
ce igrane na Gradskom stadionu.
Nije sporno, ,,plavi“ su imali broj-
~ano vi{e takvih {ansi, ali da su svi
ostali, od Metalca do Dinama, ba{

mnogo zaostajali u tom segmen-
tu igre - pa i nisu. Bilo ih je u 1. ko-
lu na strani Metalca, Jagodini je
po isteku regularnog vremena
mogao da stigne poklon u vidu
autogola, TSC je kod rezultata 1:0
za Novi Pazar preko Davidova
proma{io mre`u koju niko nije
~uvao, Radni~ki je pre nego je po-
stigao sre}ni gol prosuo dve od-
li~ne prilike, Nikodijevi} iz In|ije
u nadoknadi vremena nije pogo-
dio iz situacije koja se ni po ~emu
nije razlikovala od onih iz kojih je
dva puta bio ta~an, Luki iz Tem-
ni}a je pri rezultatu 1:1 malo ne-
dostajalo da se i drugi put upi{e u
strelce, Proleterov ,,rezervista“
Peralovi} je pri stanju 1:0 za nje-
gov tim bio o~i u o~i sa Ko~om, a
Milovanovi} iz Dinama kod
omera 1:1 ciljao je iz brisanog
prostora van okvira gola. Sre}a
nije bila satelit Novog Pazara, ni-
je ni njegovih protivnika, iako bi
se po ~estom plakanju za propa-
lim ~istim situacijama dalo za-
klju~iti da je samo Novi Pazar za-
padao u neprilike zbog toga {to ga
nisu pogledale velike prilike.

Da je fudbal u Prvoj ligi bio bo-
lji bilo bi i vi{e gledalaca na Grad-
skom stadionu, a bilo ih je, mo-
`da, nikad manje u ovom veku.
Posle ispadanja iz Super lige i gle-
daocu je trebalo vremena da pri-
hvati novu realnost. On tra ì igru,
i ako je mogu}e {to vi{e pobeda,
ho}e i da gleda zaplete u kojima
kulminacija vodi sre}nom rasple-
tu. Greh bi bilo re}i da toga ove je-
seni na Gradskom stadionu nije
bilo. Problem je {to on takav sce-
nario ̀ eli da vidi jednom, dvaput,
ne ba{ uvek.
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Haos koji 
vlada fudbalskom i 

sudijskom organizacijom
ima udela u tankim 

rezultatima kluba, ali
po{teno treba re}i da 

ni{ta manji krivac za pad
Novog Pazara nije ni 

stanje u samom 
klubu

Gol po utakmici
^etiri igra~a odigrala su svih 15 utakmica. Trener @ivkovi} kori-

stio je usluge 22 igra~a, od kojih su {estorica imali epizodne uloge.
Samo su Ko~ i [ubert proveli svih 1350 minuta u igri. Vukomanovi}
je zamenjen rekordnih devet puta, a Kecap osam.

,,Plavi“ su postizali gol po utakmici (15), primili su jedan manje
(14). Najvi{e, ~etiri gola, postigao je Denis Ristov. Kenan Ragipo-
vi}, Dejan Vukomanovi} dali su po dva gola, a po jedan: Ibrahim Ari-
fovi}, Uro{ Stepanovi}, Jovan Jovanovi}, Admir Kecap, Predrag \or-
|evi}, Marko Vu~eti} i Deni Pavlovi}. 

Ragipovi} dobio 
najvi{e kartona

Dva crvena i 42 `uta kartona dodeljena su fudbalerima Novog
Pazara. Rekorder, po broju kartona, ne samo klupski ve} i ~itave li-
ge je Kenan Ragipovi}, sa osam „`utih“. Denis Rostov se „`utio“ pet,
a po tri puta: Admir Kecap, Marko Vu~eti}, Dejan Vukomanovi}, Pre-
drag \or|evi}, Ibrahim Arifovi}, Deni Pavlovi}. Stefan Markovi}, Ja-
smin Ko~, Ivan [ubert dobili su po dva, a Uro{ Stepanovi}, Stefan
Radovanovi}, Goran Vukli{, Mehmed Avdi} i Marko Simi} jedan „`u-
ti“ karton. Crvene kartoni dobili su Goran Vukli{ i Deni Pavlovi}.

SPORT
FK Novi Pazar na prekretnici

Skup{tina u ponedeljak 
o istupanju iz Prve lige 

Prvoslav Le{evi} Nisu se nadali ovakvom zapletu:
Okupljanje jula ove godine 

Na terenu nisu puno pokazali:
Novi Pazar - Proleter 1:1

ODLI^NI ODBOJKA[I
Novi Pazar - Osmo kolo Superlige donelo je

novu pobedu odbojka{a Novog Pazara, petu re-
zultatom 3:2. U Ljigu, Spartak - Novi Pazar 2:3
(25:22, 15:25, 19:25, 25:21, 8:15). I u ovom me~u
prvi poenter gostiju bio je Irfan Hamzagi} (24).

POBEDA U NI[U
Novi Pazar - Futsal tim Novog Pazara u 10.

kolu Prve lige pobedio je Kal~u u Ni{u 4:2 (1:0).
Bila je to {esta utakmica Pazaraca van ,,Pendika“,
i 6 pobeda. Golove za Novopazarce postigli su Pa-
vlovi}, Mici}, Mutavd`i} i E. Red`ovi}.

REALNE [ANSE 
Novi Pazar - Rukometa{i Novog Pazara u 10.

kolu Super B lige (Istok - Zapad) pobedili su, u
Kur{umliji, Planinku Prolom vodu 32:27 (19:15),

i kolo pre kraja prvog dela {ampionata zadr`ali
realne {anse da na pauzu odu kao lider takmi~e-
nja. Zato im je sino} bila potrebna pobeda u po-
slednjem kolu nad Vranjem, u ,,Pendiku“. Igra~
utakmice bio je kru`ni napada~ gostiju Sead Me-
|edovi} (pet golova).

LJUBLJAN^ANI POBEDILI U „PENDIKU“ 
Novi Pazar - Velika prilika da se pobedi sjajan

suparnik u {esnaestini finala Kupa CEV oti{la je u
nepovrat. Ljubljan~ani su se skoro na{li na koleni-
ma, kada su ,,plavi“ posle dva fenomenalno odi-
grana seta poveli 2:0 i u tre}em pri{li na tri poena
do kona~nog trijumfa (22:20). Na`alost, slovena~-
ki {ampion uspeo je da se izbori za nastavak me~a,
u ~etvrtom seta iza|e kao pobednik na iskustvo,
a u petom su iskoristi ogroman pad u igri u Novog
Pazara i re{ili me~ u svoju korist. Ostaje velika `al

{to ,,plavi“ nisu uspeli da klju~ne poene tre}eg se-
ta odigraju onako kako su to ~inili do tog trenut-
ka. Igra~ utakmice bio je prima~ ACH Voleja Jan
Poker{nik (25 poena), dok u sastavu Novog Paza-
ra skoro da nije bilo slabog mesta, a poenterskim
u~inkom odsko~io je Irfan Hamzagi}, koji je osvo-
jio isti broj poena kao i Poker{nik. Revan{ me~ ova
dva tima odigra}e 19. decembra u Ljubljani. 

PAD FORME
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pazara nalaze

se u malom padu forme. U 10. kolu Druge lige po-
ra`eni su u Arilju, Klik - Novi Pazar 76:63 (21:12,
21:16, 20:14, 14:21). Prvi strelac u timu Novog Pa-
zara bio je Nikola Rai~evi} (17). Dva dana nakon
ovog poraza do{lo je do sporazumnog rastanka sa
trenerom Markom Dimitrijevi}em, na ~ije mesto
je do{ao poznati stru~njak Bo{ko \oki}.
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

Nova Varo{ - Tridesetak u~enika zavr{nih razre-
da novovaro{kih srednjih {kola pokazalo je pre ne-
koliko dana humanost na delu u~e{}em u akciji do-
brovoljnog davala{tva krvi, koju su organizovali lo-
kalna organizacija Crvenog krsta i u`i~ki Zavod za
transfuziju. Zahvaljuju}i plemenitosti maturanata,
koji se ve} po tradiciji rado odazivaju redovnoj je-

senjoj akciji CK, prikupljeno je preko 12 litara ove
dragocene te~nosti. 

- Krv su dali i |aci Gimnazije i Tehni~ke {kole, kao
i nekolicina njihovih profesora. Ponosni smo na ma-
turante jer su uvek spremni da i na ovakav na~in po-
mognu sugra|anima u nevolji. Iako je sve manje ode-
ljenja i srednjo{kolaca, broj davalaca krvi u ovoj kate-

goriji stanovni{tva se ne smanjuje, isti~e Milena Joje-
vi}, sekretarka op{tinske organizacije Crvenog krsta.
Ovom poslednjoj akcijom Novovaro{ani su se, ina~e,
u~vrstili na listi najplemenitijih i najuspe{nijih na po-
lju dobrovoljnog davala{tva krvi u Okrugu, ali i {ire.
Ona je doprinela i smanjenju deficita dragocene te~-
nosti karakteristi~nog za ovaj period godine. R. P. 

Akcija dobrovoljnog davanja krvi u organizaciji novovaro{kog Crvenog krsta 

Krv dalo 30 maturanata 

Prikupljeno vi{e od 12 litara dragocene
te~nosti: Sa akcije u Domu kulture

Promena na ~elu preduze}a „Energija Zlatar NV“ 

Zoran \oki} novi direktor
Nova Varo{ - Diplomirani ma{inski

in`enjer Zoran \oki} novi je direktor
preduze}a „Energija Zlatar NV“, ~iji je
osniva~ Op{tina Nova Varo{. \oki} je
na funkciju imenovan odlukom Skup-
{tine preduze}a, a na sednici odr`anoj
sredinom novembra. U proteklih go-
dinu dana vr{ilac du`nosti direktora
bila je elektro-in`enjerka Brankica
Ratkovi}. 

Primopredaja du`nosti obavljena
je nedavno po uobi~ajenoj proceduri
i ustaljenoj praksi, a novi direktor }e,
nakon analize stanja, javnosti pred-
staviti dalje planove u radu preduze-
}a sa petnaestak zaposlenih. „Energi-
ja“ gazduje sa ~etiri gradske i dve in-
terne kotlarnice i toplotnom energi-
jom snabdeva 712 stanova i oko 50
poslovnih objekata u Novoj Varo{i.

„Poslovanje preduze}a je stabilno, uz
ne{to lo{iji procenat naplate. Ono {to
je, me|utim, najbitnije je da su naba-
vljene dovoljne koli~ine energenata,
tako da se ove grejne sezone ne o~e-
kuju problemi u zagrevanju stambe-
nih i poslovnih jedinica“, nagla{ava
\oki}, koji , ina~e, u prethodnih go-
dinu obavljao funkciju direktora
„Sloge“. R. P. 

Pomo} siroma{nim Ro`ajcima
Ro`aje - Nevladina organizacija

Kulturno humanitarni centar „Izvor“
u saradnji sa humanitarnom organiza-
cijom „Muslime Helfen“ podijelila je
drvo za ogrev za 95 najsiroma{nijih
porodica u op{tini Ro`aje. Prema rije-
~ima Mirsada Skenderovi}a, predsjed-
nika NVO „Izvor’’, oni sa partnerima
iz Njema~ke godi{nje sprovode ~etiri
akcije u pru`anju razli~itih vidova po-
mo}i ugro`enom stanovni{tvu u Ro`a-
jama i {ire.

- Na{a saradnja sa njema~kom
humanitarnom organizacijom „Mu-
slime Helfen“ po~ela je 2014. godine
i od tada do danas podjela drva za
ogrev je na{ glavni projekat. Te godi-
ne smo podijelili 160 metara drva za
20 porodica dok je slede}e, 2015. go-
dine, na{a NVO podijelila 320 meta-
ra ogrevnog drveta za 40 porodica.
2016. godine obezbijedili smo po os-
am metara ogrevnog drveta za ukup-
no 60 porodica, a ove godine su odo-

brena sredstva za pomo} u nabavci
ogrevnog drveta po osam metara za
~ak 95 doma}instava, kazao je Sken-
derovi} za podgori~ki Dan. Dodaju-
}i da su organizovali i dodelu pomo-
}i u hrani, najavio je da se nada da }e
do kraja godine odraditi jo{ jednu
veliku humanitarnu akciju u part-
nerstvu sa na{im prijateljima iz Nje-
ma~ke, a odnosi se na prehrambene i
higijenske pakete i pakete sa odje-
}om i obu}om. C. D.

Usvojena
odluka o
kreditu

Bijelo Polje - Odbornici
Skup{tine op{tine Bijelo Polje
jednoglasno su usvojili odlu-
ku o kreditnom zadu`enju od
milion evra DOO „Komunal-
no-Lim“ . Bila je to jedina ta~-
ka dnevnog reda. Usvajanjem
odluke re{en je tehni~ki pro-
blem nastao oko ovjere kod
nadle`nog notara koji je tra`io
preciziranje nepokretnosti
koje se zala`u, a u pitanju je
pijaca koja je tom preduze}u
predate na kori{}enje. Iako je
dao podr{ku, odbornik Vi-
dran Kljajevi} (SNP) je preba-
cio vladaju}oj koaliciji DPS-
SD-BS zbog propusta jer se
pri~a o ovome kreditu pona-
vlja ve} tre}i put. C. D. 


